

Organized by:



賽馬會耆智園  
Jockey Club Centre for Positive Ageing



C M E L  
The University of Hong Kong  
Centre for Medical Ethics and Law

Funded by:



香港賽馬會慈善信託基金  
The Hong Kong Jockey Club Charities Trust  
同心同步同進 RIDING HIGH TOGETHER

## 世界腦退化症日

賽馬會「以耆為本」護理培訓計劃之

「腦退化·零約束」論壇及研討會

World Alzheimer's Day Seminar and Forum on "Action for Restraint-free Care of People with Dementia in Hong Kong"

日期：2017-09-20 (三) 時間：09:15am – 5:30pm 地點：香港大學鄭裕彤教學樓二層模擬法庭

時間	項目	嘉賓/講者
09:30 – 09:35	歡迎辭	馬會慈善事務部主管 (長者、復康、醫療、環保及家庭) <b>陳載英女士</b>
09:35 – 09:45	致辭	安老事務委員會主席 <b>林正財醫生 BBS, JP</b>
09:45 – 09:50	<b>陳載英女士與郭志銳教授頒贈紀念品予</b> 1) 林正財醫生 2) 陳文敏教授 3) 李舜華醫生 4) 鄭戩毅醫生 <b>簡尚恒教授頒贈紀念品予</b> 5) 徐若萍博士 6) 梁曙曦先生 7) 梁雪麗女士 8) 葉李淑儀女士 9) 陳曉蕾女士	
09:50 – 10:20	Overview of Quality Care: the Prevalence and Ethical Consideration of Restraints	賽馬會耆智園總監暨香港中文大學內科及藥物治療學系老人科 <b>郭志銳教授</b>
10:20 – 10:50	Legal Perspective to Examine the Use of Restraints among People with Dementia	香港大學法律學院 <b>陳文敏教授</b>
10:50 – 11:20	小休	
11:20 – 11:50	Impact of Physical Restraints on People with Dementia and Care Staff	大埔醫院顧問醫生 <b>李舜華醫生</b>
11:50 – 12:30	Open Forum (Participants' questions / sharing / opinion)	<b>郭志銳教授、陳文敏教授、李舜華醫生及 陳曉蕾女士</b>
12:30 – 14:00	午膳	
14:05 – 14:35	Physical Restraints in Old Age Home: Experience Sharing and Possible Solutions	明愛醫院內科及老人科副顧問醫生 <b>鄭戩毅醫生</b>
14:35 – 15:00	Good Practice I: Implementation and Effectiveness of Restraint Reduction Interventions in Residential Care Home	竹林明堂護理安老院院長 <b>梁曙曦先生</b>
15:00 – 15:25	Good Practice II: Are Restraints Necessary to Handle the Behavioral and Psychological	香港中文大學賽馬會老年學研究所

Organized by:



賽馬會耆智園  
Jockey Club Centre for Positive Ageing



C M E L  
The University of Hong Kong  
Centre for Medical Ethics and Law

Funded by:



香港賽馬會慈善信託基金  
The Hong Kong Jockey Club Charities Trust  
同心同步同進 RIDING HIGH TOGETHER

時間	項目	嘉賓/講者
	Symptoms of Dementia (BPSD)?	專業顧問 徐若萍博士
15:25 – 15:50	小休	
15:50 – 16:20	Good Practice III: Environmental-friendly Design to Support Restraint-free Care in Dementia Care	東華學院醫療及健康科學學院 高級臨床講師 梁雪麗女士
16:20 – 16:50	The Dilemma of Restraint Use in Care of People with Dementia – a Family Caregiver’s Perspective	葉李淑儀女士 (家屬照顧者)
16:50 – 17:25	Open forum (Participants’ questions / sharing / opinion)	鄭戩毅醫生、梁曙曦先生、梁雪麗女士、葉李淑儀女士 及 陳曉蕾女士
17:25 – 17:30	Conclusion	